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З А П И С Н И К 
  са 39.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 5. и 19. новембра 2008. године 

 
 
 Сједница је почела  5. новембра у 10.13 часова. Присуствовало је 39 посланика. Оправдано су 
одсуствовали: Јован Тодоровић, Винко Зорић и Момчило Новаковић.  
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри Драган Вранкић, Бриша Чолак 
и Тарик Садовић. 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, 
НАТО-а, ЕУПМ-а, Амбасаде САД-а, Амбасаде Велике Британије те невладине организације Центри 
цивилних иницијатива. 
 У уводним напоменама предсједавајући Нико Лозанчић рекао је да је предлог дневног реда 
допуњен са двије тачке, и то: 
 - као 4. тачка уврштен је захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога 
закона о измјенама Закона о платама и нанадама у институцијама БиХ по хитном поступку,  у 
складу са чланом 127. Пословника и  
 - као 10. тачка уврштен је Извјештај  Комисије Колегијума о настојању да се постигне 
сагласност о Предлогу закључака Клуба СДА поводом расправе о Извјештају Државне комисије 
за ревизију одлука о натурализацији страних држављана у БиХ за период  од 01. 01. 2008. године 
до 30. 06. 2008. године, са предлогом закључака.  
 

У расправи о предлогу дневног реда Денис Бећировић је предложио да се скину 13. и 14. 
тачка: Иницијатива посланика Бранка Докића у вези са излагањем предсједавајућег Предсједништва 
БиХ Хариса Силајџића приликом обраћања у Генералној скупштини УН-а и у Парламентарној 
скупштини Савјета Европе и Иницијатива посланика Ремзије Кадрића за расправу у Дому поводом 
Резолуције Народне скупштине Републике Српске о циљевима и мјерама Републике Српске, са 
14. посебне сједнице, одржане 15.10.2008. Додао је да би била боља опција да их предлагачи 
повуку, изнијевши мишљење да ове тачке «немају апослутно никакве сврхе и никаквог смисла у 
постојећој политичкој констелацији односа у Парламентарној скупштини БиХ. 
 Ремзија Кадрић предложио је да се са дневног реда скине 14. тачка (Иницијатива Бранка 
Докића). 
 Сефер Халиловић подржао је иницијативе посланика Докића и Кадрића, али је рекао да 
расправе о њима треба припремити и обезбиједити присуство Хариса Силајџића и неког из 
руководства Народне скупштине РС-а.  

Саво Ерић предложио  је да се дневни ред допуни уврштавањем Предлога одлукa о 
задужењу Предсједништва БиХ да поднесе извјештај о трошковима Предсједништва. 

Бакир Изетбеговић предложио је да се у дневни ред уврсти тачка - Анализа стања у 
Пројекту ЦИПС,  са посебним освртом на издавање лажних докумената. 

О овом предлогу и његовом образложењу, као и другим предлозима, вођена је дужа 
полемична расправа у којој су учествовали:  Милорад Живковић, Бакир Изетбеговић, Милица 
Марковић, Драго Калабић, Славко Јовичић, Садик Ахметовић, Селим Бешлагић, Златко 
Лагумџија, Бранко Докић, Азра Хаџиахметовић, Мирко Околић, Денис Бећировић, Бериз Белкић, 
Јозо Крижановић, Јерко Иванковић Лијановић и Адем Хускић.  



 2
 
У расправи су изнесени и сљедећи предлози: 
Драго Калабић – да се у дневни ред уврсти тачка - Актуелна безбједносна ситуација у БиХ 

са посебним освртом на тероризам. 
Златко Лагумџија предложио је да се уврсти предлог закључка сљедећег садржаја:  
„Поводом посљедњих догађаја у криминалном миљеу, у јавности названи као бомбашки 

напад у Тржном центру у Витезу, суђења криминалној групи у Сарајеву са притисцима на органе 
власти и случај Миловановић/Хаџић, као дио међународне криминалне афере, задужује се 
Министарство безбједности да за наредну сједницу припреми информацију о овим догађајима, са 
планом активности надлежих институција с циљем побољшања укупне безбједносе ситуације и 
подршке институцијама у борби против организованог криминала.  
 Јозо Крижановић предложо је да Дом усвоји закључак који гласи: „Допуна дневног реда 
није могућа у фази усвајања дневног реда, уколико није иницирана у писаној форми и упућена 
Колегијуму Представничког дома минимално 24 часа прије одржавања сједнице Дома“.  

Адем Хускић подсјетио је на иницијативу за повлачење из процедуре Предлога закона о 
малољетним починиоцима кривичих дјела и кривичноправној заштити дјеце и малољетника, коју 
је доставило Координационо тијело за праћење спровођења Стратегије против малољетничког 
преступништва за БиХ, па је у том смислу предложио да поменути предлог закона буде скинут са 
дневног реда.  
 Хусеин Нанић је, у оквиру расправе о предлогу дневног реда, подсјетио на Закључак са 31. 
сједнице Дома,  који је усвојен поводом расправе о његовој иницијативи - Да се задужи Савјет 
министара БиХ да изради и у што краћем року, а најкасније за 45 дана, достави Парламентарној 
скупштини БиХ информацију о спремности институција БиХ за преузимање обавеза у вези са 
примјеном Споразума о стабилизацији и придруживању. Затражио је да Колегијум провјери у 
Савјету министара у којој фази је та информација, како би била стављена на дневни ред сједнице 
Дома и о њој обављена расправа.  

Послије расправе предсједавајући је упозорио да постоје обавезне тачке дневног реда и да 
би посланици требало да воде рачуна о томе како се не би губило вријеме, те да се неће гласати о 
предлозима за тачке које су обавезне. У вези са предлогом Адема Хускића, рекао је да предлагач 
има право да повуче предлог закона до краја расправе у првом читању ако оцијени да је то 
потребно.  

Затим је предсједавајући, на захтјев предсједавајућег Клуба СНСД-а, дао паузу. 
Послије паузе Драго Калабић је информисао Дом да је за вријеме паузе договорено да се у 

дневни ред наредне сједницу уврсти предлог Клуба СНСД-а и Златка Лагумџије као једна тачка 
која ће гласити: ''Актуелна безбједносна ситуација у БиХ, са посебним освртом на тероризам'',  
прихватајући текст предлога закључка који је изнио Златко Лагумџија – да се прибави материјал, 
а да предлог Бакира Изетбеговића такође буде уврштен у дневни ред наредне сједнице као 
посебна тачка,  како је и предложио.  

 
Послије овог обавјештења посланика Калабића, предсједавајући је на гласање дао предлог 

Саве Ерића за допуну дневног реда.  
Предлог је усвојен са 24 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 16, из РС-а осам) и три гласа 

''уздржан''. 
Затим је предсједавајући на гласање дао, као јединствен, предлог Клуба СНСД-а, СДП-а и 

СДА, који је изнио Драго Калабић. Предлог је усвојен са 27 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 20, 
из РС-а седам) и једним гласом ''уздржан''.  

Предлози за скидање иницијатива Бранка Докића и Ремзије Кадрића нису дати на 
изјашњавање јер нису у складу са Пословником. 

Такође, ни предлог закључка Јозе Крижановића није дат на гласање због неусклађености 
са Пословником. Предсједавајући је рекао  да ће овај предлог  бити прослијеђен Ад хок комисији 
за припрему измјена и допуна пословника.  

Предсједавајући Лозанчић констатовао је да је за 39. сједницу Дома утврђен сљедећи 
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Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Усвајање записника са 37. и 38. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Захтјев посланика Нике Лозанчића, Бериза Белкића и Милорада Живковића за разматрање 

Предлога закона о измјени Закона о државној служби у институцијама Босне и 
Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника;  

4. Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о измјенама 
Закона о платама и накнадама у институцијам Босне и Херцеговине по хитном  поступку, 
у складу са чланом 127. Пословника; 

5. Предлог закона о програму заштите свједока у Босни и Херцеговини (друго читање); 
6. Предлог закона о измјенама Закона о кривичном поступку, предлагач: Уставноправна 

комисија (друго читање); 
7. Предлог закона о допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне 

штедње, предлагач: Савјет министара БиХ (друго читање); 
8. Предлог закона о измјени Закона о класификацији дјелатности у Босни и Херцеговини 

(друго читање); 
9. Предлог закона о малољетним починиоцима кривичних дјела и кривичноправној заштити дјеце и 

малољетника (прво читање); 
10. Предлог одлука о задужењу Предсједништва БиХ да поднесе извјештај о трошковима 

Предсједништва (предлагач: посланик Саво Ерић); 
11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о предлогу 

закључка Клуба СДА поводом расправе о Извјештају Државне комисије за ревизију 
одлука о натурализацији страних држављана у БиХ за период од 01. 01. 2008. до 30. 06. 
2008. године, са предлогом закључака; 

12.  Информација Савјета  министара БиХ у вези са захтјевом  посланика Рифата Долића; 
13. Предлог закључака Комисије  за саобраћај и комуникације поводом расправе о тачки Актуелна 

ситуација у Радио-телевизији Босне и Херцеговине и спровођење реформе Јавног РТВ система у 
БиХ; 

14. Иницијатива посланика Адема Хускића у вези са Одлуком о ограничењу увоза путничких 
аутомобила, теретних возила и аутомобилских гума; 

15. Иницијатива посланика Бранка Докића у вези са излагањем предсједавајућег Предсједништва 
БиХ Хариса Силајџића приликом обраћања у Генералној скупштини УН-а и у Парламентарној 
скупштини Савјета Европе; 

16. Иницијатива посланика Ремзије Кадрића за расправу у Дому поводом Резолуције Народне 
скупштине Републике Српске о циљевима и мјерама Републике Српске, са 14. посебне 
сједнице, одржане 15. 10. 2008. године. 

 
Ад. – 1. Усвајање записника са 37. и 38. сједнице Представничког дома 
 
 Није било расправе о записницима. 
 Записници са 37.и 38. сједнице усвојени су једногласно – са 32 гласа „за“ (из Федерације 
БиХ 20, из Републике Српске 12). 
 
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Лозанчић констатовао је да су одговоре на питања од завршетка прошле 
до почетка ове сједнице добили посланици: 

• Лазар Продановић  - од Савјета министара на питање постављено на 34. сједници; 
• Рифат Долић - од Савјета министара на питања постављена на 33. и 34. сједници; 
• Шемсудин Мехмедовић - од Савјета министара на питање постављено на 34. сједници; 
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• Драго Калабић - од Комисије за очување националних споменика на питање постављено 

на 34. сједници; 
• Бранко Докић - од Савјета министара на питање постављено на 34. сједници; 
• Азра Хаџиахметовић - од Управног одбора Јавног РТВ система на питање постављено на 

35. сједници; 
• Хусеин Нанић - од Савјета министара на питање постављено на 35. сједници; 
• Денис Бећировић - од Савјета министара и од Регулаторне агенције за комуникације на 

питања постављена на 35. сједници; 
• Славко Матић - од Регулаторне агенције за комуникације на питање постављено на 35. 

сједници; 
• Хусеин Нанић - од Министарства иностраних послова на питање постављено на 35. 

сједници и  
• Хусеин Нанић - од Комисије за очување националних споменика и Федералног 

министарства културе и спорта на питање постављено на 36. сједници. 
 

Златко Лагумџија јавио се за ријеч и рекао да је добио одговор на питање постављено на 
34. сједници, али да није поменут међу посланицима који су добили одговоре1. 

Посланик Лагумџија коментарисао је одговор (добијен на 38. сједници), изразио 
незадовољство и поставио нова питања: 
 “1. Зашто не реализујете План активности институција БиХ за повратак лица у војној бази 
Гвантанамо (Мапа пута) према закључку Парламента? 
  2.  Зашто је изостала дипломатска акција о овом питању на основу договора са 
адвокатским тимом из фебруара 2007. године као и активности других министарстава на захтјев 
адвоката? 
  3.  Шта ће Савјет министара предузети ради спајања са породицама свих чланова 
'шесторке' који буду пуштени без суђења из Гвантанама или ослобођени пред америчким судом, с 
обзиром да се ради о догађајима који могу брзо услиједити а за које наше институције не 
показују никакву ни вољу ни спремност да им иду у сусрет у интересу наших грађана и државе.”   

Одговоре добијене до 39. сједнице коментарисали су Азра Хаџиахметовић и Хусеин 
Нанић. 

Постављена су сљедећа нова посланичка питања: 
 

Мирко Околић: 
 „Од Савјета министара Босне и Херцеговине тражим да ми достави податке свих 
међународних улагања у БиХ у периоду 1996 – 2008. године, под којим условима и по 
ентитетима. Улагања разврстати по привредном, производном, развојном карактеру те улагања у 
јавну потрошњу, односно у све друге сврхе.“  
 
Рифат Долић: 

''1. Шта можете предузети да се заштите елементарна људска права грађанина  
Мехмеда Шумића, сина Латифа, настањеног у Благај Јапри бб у Босанском Новом – Новом 
Граду, којег је на захтјев супруге Племе и уз помоћ руководиоца Одјељења за нестала лица, а 
сада адвоката Есада Бајрамовића, Општински суд у Бихаћ (судија Јасминка Карабеговић), 
рјешењем број: Р2 161/00 од 03.06.2002. године, незаконито прогласио мртвим и од тада до данас 
Мехмед Шумић је званично мртав, иако је жив, без права на идентитет и важећа лична 
документа?  

2. Шта сте предузели на заштити преостале имовине БиХ, њених фирми и грађана у 
земљама бивше Југославије и зашто ни након више од три мјесеца од доношења закључка 
овог дома Савјет министара није доставио информацију о стању имовине БиХ, њених 
фирми и грађана у земљама бивше Југославије и планираним мјерама за њену заштиту и 
враћање законитим власницима у БиХ?“  

                                                 
1 Приликом провјере утврђено је да је З. Лагумџија предметни одговор добио на 38. сједници, али је одсуствовао са 
сједнице па одговор није тада коментарисао.  
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Садик Ахметовић: 
Упознао је Дом да је припремио писмо Јелку Кацину, посланику у Европском парламенту, 

а односи се на његове интервенције у резолуцији везаној за повратак избјеглица, посебно на 
подручју општине Сребреница и на његову интервенцију да 11. јули – Дан сјећања на страдање 
Бошњака Сребренице, буде проглашен Међународним даном сјећања на Сребреницу у Европи. 
Рекао је да ће писмо понудити посланицима који хоће да га потпишу.  

 
Бајазит Јашаревић: 
 „Када ће Савјет министара поднијети Нацрт буџета за 2009. годину Предсједништву Босне 
и Херцеговине? 
 Када ће Предсједништво Босне и Херцеговине поднијети Предлог буџета за 2009. годину 
Парламентарној скупштини Босне и Херцеговине? 
 У складу са чланом 128. Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ, Предсједништво је обавезно да поднесе предлог буџета за наредну годину до 15. 10. текуће 
године.“  

 
Садик Бахтић: 
 „1. Када ће Савјет министара, у складу са закључком овог парламента и низом одговора на 
моја посланичка питања, пописати и вратити имовину бившег Савеза комуниста коју је СДП 
незаконито присвојио, узурпирао, опљачкао те је користи и издаје под закуп? 

 2. Тражим од Савјета министара БиХ одговор и сва документа везана за случај 
депортације 'Алжирске групе'.  

 
Хусеин Нанић: 
 Подсјетивши на упитник који су посланици на почетку мандата добили, у којем су, уз 
остало, упитани и на који начин желе добијати материјале, поставио је сљедеће питање 
Колегијуму Секретаријата: 

„Када и хоћете ли коначно реализовати пројекат достављања материјала у електронској 
форми и омогућити посланицима који их на тај начин желе примати да то право и користе те да 
ли ћете инсталирати wireless за бежично корићење интернета у згради Парламента.“  

 
Јозо Крижановић – иницијатива Колегијуму Представничког дома: 
 ''Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Колегијума 
Представничког дома да обезбиједи боље техничке услове за рад на сједницама Представничког 
дома: 

- озвучење, 
- електронско гласање, пријављивање за расправе и реплике, 
- освјетљење и 
- климатизацију.'' 

 
Мартин Рагуж и Винко Зорић: 
 „Шта је Савјет министара урадио према Закључку бр. 4 овог дома, донесеног 20. 
фебруара 2008. године, уз усвајање Закона о Буџету институција БиХ и међународних обавеза 
БиХ за 2008. годину? 
 Подсјећам на закључак: „Задужује се Савјет министара БиХ да сачини програм/план 
активности за рјешавање смјештаја институција БиХ, како би се смањили трошкови 
закупа. 

Такође, тражим одговор у вези са ранијим закључцима са сједница овог дома, одржаних  
29.03. и 04. 04. 2007. године, којима је од Савјета министара затражено да предложи распоред 
сједишта државних агенција и институција, према плану њиховог оснивања, на које никад није 
достављен одговор.“  

 
 



 6
Велимир Јукић: 
 
 „Шта предузима Савјет министара БиХ да у законом предвиђеном року изврши своје 
обавезе о избору и попуни упражњених мјеста у руководству (менаџменту), управним и/или 
надзорним одборима институција БиХ?“ 

 
Денис Бећировић:  
 „1.  Каква је била улога члана Предсједништва Бериза Белкића (СБиХ), предсједника 
Федерације БиХ Сафета Халиловића (СБиХ) и министра унутрашњих послова Федерације БиХ 
Раме Маслеше (СБиХ) у предмету 'Алжирска група'? 
  2.  Конкретно, да ли се од наведена три лица неко супротставио хапшењу 'Алжирске 
групе'? 
  3.  Ако није, зашто се нико од наведене тројице није супротставио хапшењу 'Алжирске 
групе'?“ 

 
 На питање Саве Ерића – „Када ће овај дом расправљати о Нацрту буџета за 2009. годину и 
када планирамо усвојити Буџет за 2009. годину?“, предсједавајући Лозанчић одговорио је одмах 
на сједници.  
 
Ад. – 3. Захтјев посланика Нике Лозанчића, Бериза Белкића и Милорада Живковића за  
              разматрање Предлога закона о измјени Закона о државној служби у институцијама  
              Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
 
 Предсједавајући Лозанчић дао је кратке уводне напомене. 
 Није било расправе о захтјеву за хитни поступак. 
 Приликом гласања, захтјев за хитни поступак није прихваћен –  10 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ четири, из Републике Српске шест), 19 „против“ и три гласа „уздржан“.  
 Након гласања о захтјеву за хитни поступак, предсједавајући је дао на изјашњавање 
предлог о разматрању Предлога закона о измјени Закона о државној служби у институцијама 
Босне и Херцеговине по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника. ''За'' је гласало 
19 посланика (из Федерације БиХ девет, из Републике Српске 10), ''против'' осам а три посланика 
су била уздржана. Предсједавајући је констатовао да, због недовољне ентитетске већине, слиједи 
усаглашавање у Колегијуму о скраћеној процедури. 
 
Ад. – 4. Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о измјенама  
             Закона о  платама и накнадама у институцијам Босне и Херцеговине по хитном   
             поступку,  у складу са чланом 127. Пословника 
              
            Послије уводних напомена предсједавајућег, Азра Хаџиахметовић образложила је захтјев 
за хитни поступака, као и потребу за доношење овог закона. 
 Након образложења предлагача закона, у расправи су учествовали Милорад Живковић, 
Азра Хаџиахметовић и Бериз Белкић.  
 Приликом гласања о захтјеву за хитни поступак, ''за'' је гласало 19 посланика (из 
Федерације БиХ 17, из Републике Српске два), ''против'' девет и три посланика су била уздржана. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине и да ће Колегијум обавити 
усаглашавање о захтјеву за хитни поступак. 
 
Ад – 5. Предлог закона о програму заштите свједока у Босни и Херцеговини (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Дома подсјетио је на извјештај надлежне 
Уставноправне комисије, као и да је у пленарној фази Милорад Живковић поднио три амандмана. 
 Предсједавајући Уставноправне комисије Шефик Џаферовић образложио је Извјештај 
Комисије и разлоге неприхватања амандмана. 
 Милорад Живковић образложио је своје амандмане које поново брани у пленарној фази.  



 7
 У расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, Милорад Живковић, министар Тарик 
Садовић, Бериз Белкић, Славко Јовичић и Адем Хускић.  
 Након расправе предсједавајући је дао на гласање три амандмана које је поднио Милорад 
Живковић. Ниједан од предложених амандмана није усвојен. Резултати гласања су сљедећи:  
 Амандман I – 10 гласова ''за'', 17 ''против'' и четири гласа ''уздржан''. 
 Амандман II – девет гласова ''за'', 17 ''против'' и шест гласова ''уздржан''.  
 Амандман III - девет гласова ''за'', 18 ''против'' и четири гласа ''уздржан''. 
 Након гласања о амандманима гласало се о Предлогу закона. ''За'' је гласало 19 посланика 
(из Федерације БиХ 17, из Републике Српске два), ''против'' девет и ''уздржано'' четири посланика. 
Због недовољне ентитетске већине, у Колегијуму као комисији биће спроведено усаглашавање о 
Предлогу закона о програму заштите свједока у Босни и Херцеговини (закон у другом читању). 
 
Ад. – 6.  Предлог закона о измјенама Закона о кривичном поступку,  
               предлагач: Уставноправна комисија (друго читање) 
                
 Након уводних напомена предсједавајућег није било расправе о овој тачки дневног реда. 
 Предлог закона о измјенама Закона о кривичном поступку, предлагача Уставноправне  
комисије, усвојен је у другом читању са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике 
Српске 11)  и једним гласом „уздржан“. 
 
Ад. – 7. Предлог закона о допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе  
              девизне штедње, предлагач: Савјет министара БиХ (друго читање) 
 
 Предсједавајући је дао кратке уводне напомене и рекао да је Селим Бешлагић у пленарној 
фази поднио два амандмана.  
 Селим Бешлагић је образложио своје амандмане. 
 У расправи су учествовали: Рифат Долић, Захира Муратовић, помоћник министра 
финансија и трезора, Јерко Иванковић Лијановић, Селим Бешлагић, Бајазит Јашаревић, Јозо 
Крижановић и Велимир Јукић. 
 Прије изјашњавања о Предлогу закона, предсједавајући је дао на гласање амандмане које 
је поднио Селим Бешлагић. Амандмани нису прихваћени. Резултати гласања су сљедећи: 
 Амандман I – девет гласова „за“, 20 „против“, три гласа „уздржан“. 
 Амандман II – осам гласова „за“, 19 „против“, четири гласа „уздржан“. 
 Послије гласања о амандманима, Дом се изјаснио о Предлогу закона. 

„За“ је гласало 17 посланика (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске два), „против“ 
осам, ''уздржано'' осам посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Предлог закона о допунама Закона о измирењу обавеза 
по основу рачуна старе девизне штедње није добио неопходну ентитетску већину, па слиједи 
усаглашавање у Колегијуму као комисији.  
 
Ад. – 8. Предлог закона о измјени Закона о класификацији дјелатности у Босни и 
              Херцеговини (друго читање) 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 Није било расправе. 
 Предлог закона о измјени Закона о класификацији дјелатности у Босни и Херцеговини 
усвојен је у другом читању једногласно – са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике 
Српске 11). 
 
Ад. – 9. Предлог закона о малољетним починиоцима кривичних дјела и кривичноправној 
                заштити дјеце и малољетника (прво читање) 
 
 Након уводних напомена предсједавајућег, образложење Предлога закона дао је министар правде 
Бариша Чолак.  
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 У расправи су учествовали : Шефик Џаферовић, Бериз Белкић и Бакир Изетбеговић. 
 Адем Хускић је предложио, али је касније приликом гласања одустао од предложеног 
закључка. 
 Предлог закона о малољетним починиоцима кривичних дјела и кривичноправној заштити дјеце и 
малољетника усвојен је у првом читању са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике 
Српске шест), без гласова „против“ и шест“ гласова „уздржан“.  
 Усвојен је и предлог закључка који је у расправи изнио Шефик Џаферовић којим је Дом 
задужио Уставноправну комисију да одржи јавну расправу о Предлогу закона о малољетним 
починиоцима кривичних дјела и кривичноправној заштити дјеце и малољетника. Закључак је усвојен  са 
31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске 12)  и два гласа „уздржан“.  
 
Ад. – 10.  Предлог одлуке о задужењу Предсједништва БиХ да поднесе извјештај о 
                 трошковима Предсједништва (предлагач: посланик Саво Ерић) 
 
 Предсједавајући је рекао да је текст предложене одуке подијељен посланицима.  
 Није било расправе. 
 Предлог одлуке из ове тачке усвојен је са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске 12) и три гласа '' уздржан''. 
 
Ад. – 11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о  
                предлогу закључка Клуба СДА поводом расправе о Извјештају Државне комисије  
                за ревизију одлука о  натурализацији страних држављана у БиХ за период од  
                01. 01. 2008. до 30. 06. 2008. године, са предлогом закључака 
 
 Предсједавајући је подсјетио да у Колегијуму није постигнута сагласност, па је спровео 
други круг гласања о предлогу закључака. 
 „За“ предлог закључака гласало је 16 посланика, „против“ 11 (при чему је из Републике 
Српске ''против'' гласало 10), а „уздржано“ пет посланика. Предсједавајући је констатовао  да није 
усвојен Предлог закључка Клуба СДА поводом расправе о Извјештају Државне комисије за 
ревизију одлука о натурализацији страних држављана у БиХ за период од 01. 01. 2008. до 30. 06. 
2008. године. 
 
Ад. – 12.  Информација Савјета  министара БиХ у вези са захтјевом  посланика Рифата Долића 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је Савјету министара упућен захтјев за 
достављање материјала за ову тачку, у складу са закључцима Проширеног колегијума, поводом 
разматрања захтјева посланика Рифата Долића. Савјет министара обавијестио је Колегијум да је  задужио 
Министарство финансија и трезора да припреми Информацију о предузетим мјерама и планираним 
активностима Савјета министара с циљем ублажавања посљедица глобалне финансијске кризе. Из 
ресорног министарства стигла је информација да су овај захтјев запримили тек јуче, а с обзиром да је 
тачка већ уврштена у дневни ред, предсједавајући је рекао да је договорено да министар финансија и 
трезора, Драган Вранкић, на сједници усмено презентује информацију. 
 Министар финансија и трезора, Драган Вранкић, изнио је мјере које је Савјет министара предузео 
с циљем ублажавања посљедица глобалне финансијске кризе као и активности које су планиране у 
будућности.2 
 У расправи су учествовали: Рифат Долић, Јерко Иванковић Лијановић, министар Драган Вранкић 
и Азра Хаџиахметовић. 
 Информација Савјета министара у вези са захтјевом посланика Рифата Долића примљена је к 
знању са 21 гласом „за“ (из Федерације БиХ 13, из Републике Српске осам), једним „против“ и 11 
гласова „уздржан“. 

                                                 
2 Дан послије првог дијела сједнице предметна информација достављена је Дому у писаној форми и  
прослијеђена је посланицима. 
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 Рифат Долић је у расправи изнио Предлог закључака па је предсједавајући, након изјашњавања о 
Информацији, дао на гласање поменуте закључке, који гласе: 
 „1. Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 30 дана изради и донесе 
Стратегију за сузбијање и ублажавање финансијске кризе и рецесије и њихових посљедица 
по економију и грађане Босне и Херцеговине. 
  2. Задужује се Савјет министара БиХ да Парламентарној скупштини БиХ 
тромјесечно подноси информацију о стању и предузетим мјерама за сузбијање и 
ублажавање финансијске кризе и рецесије и њихових посљедица по економију и грађане 
Босне и Херцеговине.“ 
 
 Приликом гласања на наставку сједнице, предлог закључака је усвојен са 22 гласа „за“ (из 
Федерације БиХ 15, из Републике Српске седам), два „против“ и шест гласова „уздржан“. 
 
Ад. – 13. Предлог закључака Комисије  за саобраћај и комуникације поводом расправе о тачки  
                  Актуелна ситуација у Радио-телевизији Босне и Херцеговине и спровођење реформе  
                  Јавног РТВ система БиХ 
                   
              Предсједавајући је констатовао да је предлог закључака достављен посланицима. 
 Бранко Докић је, у својству предсједавајућег Комисије, изнио кратке напомене о Предлогу 
закључака.  
 У првом дијелу расправе и репликама учествовали су: Шемсудин Мехмедовић, Хусеин Нанић, 
Драго Калабић, Селим Бешлагић, Нико Лозанчић, Шефик Џаферовић, Милица Марковић, Сњежана 
Рајилић, Екрем Ајановић, Денис Бећировић, Милорад Живковић, Лазар Продановић, Бранко Докић и 
Бакир Изетбеговић.  
 
 У складу са ранијом најавом да ће се радити до 18 часова, предсједавајући је дао на гласање 
предлог да се сједница прекине, а да се наставак одржи 19. 11. 2008. године, са почетком у 10 часова. Овај 
предлог је прихваћен са 24 гласа  „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске седам) и пет 
гласова „против“. 
 Сједница је прекинута у 18.15 часова. 
 
 Наставак сједнице одржан је 19. 11. 2008. године. 
 Сједница је почела у 10 часова.  
 Присуствовало је 36 посланика. Оправдано су изостали: Јован Тодоровић, Милорад Живковић, 
Екрем Ајановић, Шемсудин Мехмедовић, Мехмед Суљкановић и Халид Гењац. 

Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министар Средоје Новић и замјеник 
министра безбједности Мијо Крешић.  
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, 
НАТО-а, ЕУПМ-а, Амбасаде САД-а, Амбасаде Велике Британије те невладине организације Центри 
цивилних иницијатива. 
 Прије наставка расправе о 13. тачки дневног реда предсједавајући је, у оквиру претходног 
питања, обавијестио Дом да је Централна изборна комисија БиХ донијела Одлуку о престанку мандата 
Сњежани Рајилић због тога што је на локалним изборима изабрана за начелника Општине Босански 
Нови – Нови Град и о додјели мандата Миленку Грабовцу, сљедећем квалификованом кандидату са 
листе компензацијских мандата СНСД Милорад Додик, те да ће нови посланик пред Домом дати 
свечану изјаву како би у потпуности преузео посланичка права и обавезе.  
  Затим је нови посланик Миленко Грабовац дао свечану изјаву. 
 Предсједавајући је подсјетио да је расправа прекинута на 13. тачки дневног реда, те да је у 
тренутку прекида рада било пријављених посланика за расправу о Предлогу закључака Комисије за 
саобраћај и комуникације. 
 У расправи и репликама учествовали су: Славко Јовичић, Денис Бећировић, Садик Ахметовић, 
Момчило Новаковић, Јозо Крижановић, Садик Бахтић, Саво Ерић, Шефик Џаферовић, Јерко 
Иванковић Лијановић, Бранко Докић, Милица Марковић, Бериз Белкић, Драго Калабић, Мирко 
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Околић, Адем Хускић, Селим Бешлагић, Славко Матић, Хусеин Нанић, Нико Лозанчић, Салко 
Соколовић, Бакир Изетбеговић и Азра Хаџиахметовић.  
 
 Приликом гласања, најприје се гласало о предлозима закључака које су у расправи изнијели 
Драго Калабић, Хусеин Нанић и Јозо Крижановић. 
 „За“ Предлог закључка Драге Калабића гласало је 16 посланика (из Федерације БиХ шест, из 
Републике Српске десет), „против“ девет и осам посланика је гласало „уздржано“. Предсједавајући 
је констатовао да нема потребне ентитетске већине (из Федерације БиХ) и да ће Колегијум 
обавити усаглашавање о Предлогу закључка који гласи:  

Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ сматра да је Управни одбор 
БХРТ-а на легалан и легитиман начин доносио одлуке те да су сви његови чланови 
овлашћени да раде и у пуном капацитету доносе одлуке, не улазећи у квалитет тих одлука. 
О квалитету рада Управног одбора овај дом ће се изјашњавати приликом разматрања 
Извјештаја о раду. 

Предлог закључка Хусеина Нанића такође није добио потребну ентитетску већину (из 
Републике Српске) – “за” је гласало 20 посланика (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске два), 
„против“ три и осам „уздржано“. И о овом закључку ће бити обављено усаглашавање у 
Колегијуму као комисији. Предлог закључка гласи:  

Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од свих одговорних да 
хитно и без одгађања обезбиједе пуну примјену Закона о Јавном РТВ систему БиХ. 

 Затим је извршено гласање о предлогу закључка Јозе Крижановића “За” је гласало 16 
посланика (из Федерације БиХ 13, из Републике Српске три), “против” 11, а  ''уздржано'' седам 
посланика. Према томе, и о закључку Јозе Крижановића биће спроведено усаглашавање у 
Колегијуму као комисији. Предлог закључка гласи:  

Представнички дом подржава закључке Комисије за саобраћај и комуникације, осим 
тачке е), донесене поводом раправе о тачки ''Актуелна ситуација у Радио-телевизији Босне 
и Херцеговине и спровођење реформе Јавног РТВ система БиХ''. Расправа о овим 
закључцима додатно је указала на незадовољство Представничког дома укупним стањем у 
Јавном РТВ сервису БиХ, што указује и на неспособност Управног одбора РТВ сервиса БиХ 
да спроведе неопходне промјене ради санирања овог стања. Због свега овога, 
Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ исказује неповјерење Управном 
одбору и покреће поступак избора новог Управног одбора у складу са Законом о Јавном 
РТВ сервису БиХ. 

 
Након изјашњавања о наведеним закључцима, приступило се гласању о Предлогу 

закључака Комисије за саобраћај и комуникације. Гласало се о сваком закључку појединачно. 
Усвојено је шест закључака Комисије (бр. 1, 2, 3, 4, 7 и 8), а о два закључка (бр. 5 и 6) 

Колегијум као комисија спровешће усаглашавање. Резултати гласања су сљедећи: 
• Закључак бр. 1 – “за” 30 (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 10), “уздржана” 
четири. 

• Закључак бр. 2 – “за” 30 (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 10), “уздржана” три. 
• Закључак бр. 3 - “за” 29 (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске девет), “уздржана” 
четири. 

• Закључак бр. 4 - “за” 25 (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске седам), “уздржано” 
осам. 

• Закључак бр. 5 - “за” 16 (из Федерације БиХ 14, из Републике Српске два), “против” 16, 
“уздржана” два. 

• Закључак бр. 6 - “за” 16 (из Федерације БиХ 14, из Републике Српске два), “против” 14, 
“уздржана” четири. 

• Закључак бр. 7 - “за” 27 (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске осам), “против” 
један, “уздржано” пет.  

• Закључак бр. 8 - “за” 23 (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске седам), “против” пет, 
“уздржано” пет.  
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Према томе, усвојени  су сљедећи закључци Комисије: 
1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Управног одбора 

БХРТ-а да реализује све закључке са 32. сједнице Представничког дома, одржане 9. и 14. 
јула 2008. године, донесене поводом расправе о тачки “Пословање Јавног РТВ сервиса БиХ 
и мјере за превладавање стања утврђеног ревизорским извјештајима о финансијском 
пословању Јавног РТВ сервиса БиХ за 2005. и 2006. годину. 

 2. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Управног одбора и 
Пословодног одбора БХРТ-а да сачине санациони програм и програм развоја БХРТ-а за 
2009. годину и доставе их Парламентарној скупштини БиХ прије разматрања Предлога 
буџета институција БиХ за 2009. годину. 

 3. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ сугерише члановима 
Управног одбора БХРТ-а да у његовом функционисању, осим Закона о Јавном РТВ систему 
БиХ и Закона о Јавном РТВ сервису БиХ, примјењују директно и одредбе Устава БиХ, 
међународних уговора о људским правима који су саставни дио Устава БиХ, међународног 
права, Препоруку бр. Р (96) 10 Комитета министара Парламентарне скупштине Савјета 
Европе којом се гарантује независност јавних емитера, а која је усвојена 11. 09. 1996. 
године, са правном снагом изнад домаћег законодавства, као и другог soft law међународног 
права у складу са чланом 11. став (2) Закона о Јавном РТВ сервису БиХ. 

 4. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ предлаже Управном одбору 
БХРТ-а да, уколико поједине одредбе Статута и Пословника о раду БХРТ-а нису у складу са 
одредбама Устава БиХ и међународног права, изврши њихово усаглашавање. 

 7. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Савјета министара 
БиХ да формира радну групу у којој би били експерти из области јавног емитовања, са 
задатком да процијене усклађеност Закона о Јавном РТВ систему БиХ и Закона о Јавном 
РТВ сервису БиХ са Уставом БиХ и европским стандардима из ове области, те да на основу 
тога буде сачињен предлог за евентуалне измјене и допуне ових закона. 

 8. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Управног одбора 
БХРТ-а да у што краћем року достави Парламентарној скупштини БиХ извјештај о раду и 
пословању БХРТ-а у 2007. години, у складу са чланом 29. став (1) тачка к) Закона о Јавном 
РТВ сервису БиХ. 
 

У Колегијуму као комисији биће спроведено усаглашавање о сљедећим закључцима 
Комисије:  

5. Комисија сматра да је у нелегалној процедури донесена одлука Управног одбора 
БХРТ-а о смјени генералног директора Мехмеда Аговића на 32. сједници Управног одбора, 
одржаној 12. 09. 2008. године (Одлука бр. 4110-37/91 од 15. 09. 2008. године), због грубог 
кршења процедуре и принципа владавине права, а тиме и Устава БиХ и Европске 
конвенције о људским правима и међународних уговора, а што је потврдио омбудсмен БиХ 
у својим препорукама од 29. 09. 2008. године, те предлаже Представничком дому да наложи 
Управном одбору поступање у складу са наведеним актима. С тим у вези, Комисија 
предлаже да Управни одбор стави ван снаге Одлуку о именовању вршиоца дужности 
генералног директора БХРТ-а, број: 4110-37/92 од 15. 09. 2008. године.  

 6. Комисија предлаже Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ 
утврђивање одговорности чланова Управног одбора БХРТ-а због:  
- непоштовања Закона о Јавном РТВ сервису БиХ, члан 29. став (1) тачке б), ц), д), ј) и к);   
- кршења процедура; 
- непоштовања Устава БиХ и Европске конвенције о људским правима и међународног 
права; 
- нереализовања закључака Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ са 32. 
сједнице; 
- као и укупног стања у овом јавном сервису. 
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Ад. – 14.  Иницијатива  посланика Адема Хускића у вези са Одлуком о ограничењу увоза 
                  путничких  аутомобила, теретних возила и аутомобилских гума  
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да надлежна комисија није подржала 
Иницијативу. Није било расправе о овој тачки дневног реда. 
 Иницијатива посланика Адема Хускића у вези са Одлуком о ограничењу увоза путничких 
аутомобила, теретних возила и аутомобилских гума није усвојена  –“за” је гласало 13, “против” 14, 
“уздржано” седам посланика. 
   
Ад. - 15.  Иницијатива посланика Бранка Докића у вези са излагањем предсједавајућег 
                 Предсједништва БиХ Хариса Силајџића приликом обраћања у Генералној скупштини  
                 УН-а и у Парламентарној скупштини Савјета Европе 
                
             Предсједавајући је дао уводне напомене о Иницијативи, подсјетивши да је надлежна Комисија за 
спољне послове дала позитивно мишљење о потреби да се она разматра на сједници Дома, а затим је 
отворио расправу. 
 Бранко Докић је образложио Иницијативу. 
 У расправи су учествовали: Бериз Белкић, Азра Хаџиахметовић, Момчило Новаковић, Славко 
Матић, Ремзија Кадрић, Мирко Околић, Рифат Долић, Денис Бећировић, Бакир Изетбеговић, Садик 
Бахтић, Јерко Иванковић Лијановић, Садик Ахметовић, Бранко Докић, Азра Алајбеговић, Саво Ерић, 
Драго Калабић, Селим Бешлагић, Адем Хускић и Јозо Крижановић.    
 Приликом гласања, “за” Иницијативу Бранка Докића гласало је 16 посланика (из 
Федерације БиХ шест, из Републике Српске 10), “против” 14 и три “уздржана”. Предсједавајући 
је констатовао да ће о Иницијативи бити спроведено усаглашавање у Колегијуму као комисији.  
 Ремзија Кадрић је у расправи изнио предлог закључка који гласи: Представнички дом 
Парламентарне скупштине БиХ одбацује Иницијативу Бранка Докића у вези са излагањем 
предсједавајућег Предсједништва БиХ, Хариса Силајџића, приликом обраћања у Генералној 
скупштини УН-а и у Парламентарној скупштини Савјета Европе, из разлога што би расправа и 
опредјељење о томе било супротно Уставу БиХ (члан IV тачка 4. и члан V тачка 3). 
 Предлог закључка није усвојен - “за” је гласало 11 посланика  “против” 13, “уздржано” 
осам. 
 
Ад.  - 16. Иницијатива посланика Ремзије Кадрића за расправу у Дому поводом Резолуције   
              Народне скупштине Републике Српске о циљевима и мјерама Републике Српске, са  
             14.  посебне сједнице, одржане 15. 10. 2008. године 
 
 Након уводних напомена предсједавајућег Ремзија Кадрић је образложио Иницијативу. 
 Није било расправе. 
 Иницијатива је усвојена са 19 гласова “за” (из Федерације БиХ 11, из Републике Српске 
осам), “против” 10, и пет гласова “уздржан”. 
  
     

Тиме је реализован дневни ред. 
Сједница је завршена у 14.05 часова. 
Саставни дио Записника чини транскрипт 39. сједнице Представничког дома. 

 
 
              СЕКРЕТАР                                        ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                     Нико Лозанчић 
    


